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Föredragare Delaktighets- och klientrelationschef Jussi Salminen  

Svenska sektionen vid Soite sammanträder regelbundet ca sex gånger per år, och följer aktivt den 
tvåspråkiga samkommunen Soites verksamhet. Sektionens verksamhet bygger på Soites Språkprogram 
gällande finska och svenska språket. Språkprogrammet i sin tur utgår från språklagen, socialvårdslagen, 
hälso- och sjukvårdslagen och samkommunens förvaltningsstadga, och ger riktlinjer för hur Soite ska 
förverkliga en jämlik betjäning på både finska och svenska. Språkprogrammet har redan uppdaterats en 
gång. 

Svenska sektionens uppgift är att utveckla och koordinera den svenskspråkiga befolkningens social- och 
hälsovårdsservice samt svenskspråkig examensinriktad utbildning och fortbildning för personalen, att ge 
rekommendationer till styrelsen och vid behov till fullmäktige. Sektionen definierar även de serviceställen 
där goda kunskaper i svenska krävs, övervakar att det finns tillräcklig svenskspråkig personal inom de olika 
enheterna samt ger rekommendationer angående klagomål beträffande service på svenska.  

Sektionen saknar beslutanderätt, men i enlighet med sin uppgift följer och bedömer sektionen aktivt den 
tvåspråkiga integrerade samkommunen Soites verksamhet och ger utvecklingsförslag för hur man bättre 
kunde trygga betjäning på båda nationalspråken. Ett bra exempel på hur man genom diskussioner kunde gå 
vidare på ett positivt sätt var ett fall som gällde den svenskspråkiga skolhälsovården. Ärendet inleddes med 
ett oroat e-postmeddelande från rektorn, varefter sektionen beslutade att utreda saken med 
verksamhetsområdet. Rektorn kom till följande sammanträde för att på plats dela med sig av sin oro över 
svårigheterna att få skolhälsovård på elevernas modersmål, strategiernas effektivitet och bristen på 
svenskatalande personal. Frågorna utreddes med verksamhetsområdet och man tvingades konstatera att 
det har varit svårt att få tag på svenskspråkiga skolhälsovårdare, särskilt vid sjukfrånvaro. Sektionen 
uppmärksammade därför rekryteringen och hoppades att det faktum att vi är en tvåspråkig samkommun 
som är villig att tillhandahålla bra och högkvalitativa tjänster på båda nationalspråken skulle lyftas fram mer 
i platsannonser.  

Sammantaget har responsen på svenskspråkiga tjänster 2020 varit ganska bra. Den respons som 
föredraganden fått direkt eller via registraturen har behandlats och utretts i sektionen (mer om detta i det 
bifogade materialet). Sett till Qpro-resultaten för år 2020 ligger de för svenskspråkiga tjänster på nivån 4.6 
(max 5.0) då Soites medeltal var 4.1 och ifråga om BSC-korten var målsättningne 4.0. 

 

Därtill visar rapporten från social- och patientombudsmannen inga särskilda brister i språktjänsterna. 
Sektionen betonar dock att svårigheterna att rekrytera ny personal, särskilt tvåspråkig personal, i framtiden 
bara kommer att öka. Av denna anledning behövs aktiva åtgärder och samarbete söderut för att trygga 
tjänsterna.  

Som ett av de tvåspråkiga landskapen har vi varit aktivt involverade i förberedelserna av de nya 
välfärdsområdena i Folktingets och Kommunförbundets Vård på svenska (VPS)-arbetsgrupp. Samtidigt har 
man under sektionens sammanträden följt med SOSTE:s pressmeddelanden och utvecklingen av Innokyläs 
svenskspråkiga tjänster.  

I sektionens sammanträden deltog flera experter för att prata om tjänsterna, särskilt de svenskspråkiga 
tjänsterna. Dessa var till exempel verksamhetsområdeschef Maija Juola; serviceområdeschef Minna 



Lönnbäck; välfärdskoordinator Henri Nevalainen; rektor Kaj Holmbäck, Lazarus Noon från Gränslös 
mathjälp, Marjo Hannu-Jama från SonetBotnia och Magnus Enlund från Migrationsinstitutet.  

2020 sammanträdde svenska sektionen sex gånger. Som sektionens ordförande har fungerat Hans 
Snellman, vice ordförande Jesper Sundström och som ledamöter Teija Muuraiskangas (fram till 2.6.2020) / 
Hanna-Lea Ahlskog (sedan 2.6.2020), Max Björkskog, Susanne Hongell, Tapani Myllymäki och Carita 
Söderbacka. Dessutom representerade Marcus Suojoki Jakobstadsregionen. Som föredragande i sektionen 
fungerade utvecklingsdirektör Jussi Salminen och som sekreterare Mikaela Smeds.  

Bifogat svenska sektionens årsberättelsen för år 2020 (14.4.21 § 23)  

Verkställande direktörens förslag: Styrelsen beslutar att diskutera svenska sektionens årsberättelse och 
anteckna den för kännedom.  

Beslut  

Antecknades för kännedom.  

utdragets riktighet bestyrkt  

17.05.2021  

Piia Andersson  

ledningens sekreterare  

 

Anvisningar om hur man begär omprövning gäller paragrafen: § 132  

Anvisningar om hur man begär omprövning  

Omprövning får inte begäras för ovan nämnda paragrafer.  

När det gäller beslut som endast gäller beredning och verkställande, får  man enligt 136 § i kommunallagen 
inte begära omprövning eller anföra kommunalbesvär.


